
رهبر معظم انقلاب در دیدار نخست وزیر عراق:

 قرائن نشان می دهد آمریکایی ها دنبال 
تثبیت و گسترش حضور خود در عراق اند

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقاب اســامی عصر دیروز در دیدار آقای »محمد 
شیاع السودانی« نخســت وزیر عراق با قدردانی از اقدامات خوب آقای السودانی در جهت 
آبادانی و امنیت گفتند: عراق هر مقدار که آبادتر و همراه با امنیت بیشــتر باشــد، به نفع 
جمهوری اسامی ایران نیز خواهد بود. ایشان با اشاره به ارتباط خوب میان دولت و ملت 
عراق، وحدت و انســجام میان مذاهب و قومیت های مختلف عراق را بسیار ضروری و مهم 
برشمردند و خطاب به آقای الســودانی افزودند: همان گونه که جناب عالی تصریح کردید، 
حشدالشــعبی نیز یکی از مؤلفه های مهم قدرت در عراق اســت که باید در جهت حفظ و 
تقویت بیش از پیش آن اهتمام داشت. رهبر معظم انقاب اسامی حضور نیروهای اشغالگر 
آمریکایــی در عــراق را غیرقانونی و برخاف منافع مردم و دولــت عراق خواندند و تأکید 
کردند: قرائن و شواهد حاکی از تاش آمریکایی ها برای تثبیت و گسترش حضور خود در 
عراق اســت که باید در مقابل این اشغالگری با جدیت ایستاد. رهبر معظم انقاب اسامی 
همچنین با اشــاره به تحولات منطقه به ویژه شرایط سوریه تأکید کردند: نقش دولت های 

بیگانه در این قضایا کاماً مشهود است.

مجری طرح گندم وزارت جهاد کشاورزی در شیراز مطرح کرد؛

مدیریت هوشمندانه آب، تضمین تولید 
گندم در شرایط خشکسالی است

به گزارش ایرنا، مجری طرح گندم وزارت جهاد کشاورزی گفت: تاکنون۳۹۰هزار 
تن بذور اصاح شــده، بوجاری و فرآوری شــده گندم در اختیار کشاورزان قرار 
گرفته و کودهای شــیمیایی شامل ازته و پتاســه نیز برای مرحله داشت گندم 
تدارک دیده شده است. سهراب ســهرابی شامگاه سه شنبه در حاشیه برگزاری 
کارگاه آموزشی مدیریت ارتقای بهره وری در تولید گندم با اولویت تغذیه اظهار 
کرد: سطح زیرکشــت گندم آبی و دیم کشور در سال زراعی جاری ۶میلیون و 
۳۱۰هزار هکتار است که از این مجموع حدود ۲میلیون و ۱۶۰هزار هکتار گندم 
آبی و چهارمیلیون و ۱۵۰هزار هکتار گندم دیم در کشــور کشــت شده است. 
مجری طرح گندم وزارت جهاد کشاورزی ادامه داد: هدف گذاری برای خودکفایی 
۹۰درصدی تولید گندم در برنامه توســعه پنج ساله هفتم تعریف شده و با اتخاذ 
تدابیر مناسب و استفاده از دانش و تجربه محققان و کشاورزان، می توان بر چالش 

کم آبی غلبه کرد و به هدف خودکفایی گندم دست یافت.
او اضافــه کرد: کاهش بارندگی و افزایش میانگین دما، شــرایط طغیان آفات در 
مزارع گندم را افزایش می دهد و توصیه ما به کشاورزان این است که مراقبت های 
لازم را از محصول خود داشــته باشند. مشاور وزیر جهاد کشاورزی در خصوص 
اهداف برگزاری کارگاه آموزشــی ویژه مدیران امور زراعت هم گفت: امسال در 
مزارع گندم شاهد بیماری هایی خواهیم بود که در شرایط تنش خشکی توسعه 
می یابند؛ بنابراین ارائه مطالب علمی و توصیه های فنی به مدیران از جمله اهداف 
برگزاری این رویداد اســت. او از کشاورزان خواســت با مشاوره مسئولان جهاد 
کشاورزی و کلینیک های گیاه پزشکی به توصیه های فنی عمل کنند تا امسال نیز 

خودکفایی گندم در کشور تکرار شود.
مجری طرح گندم وزارت جهاد کشــاورزی با تأکید بر ضرورت تکرار خودکفایی 
در تولید گندم، گفت: با توجه به کاهش ۴۰درصدی بارش ها نسبت به میانگین 
سال گذشته، کشاورزان مدیریت آبیاری مزارع را جدی بگیرند. کارگاه آموزشی 
مدیریت ارتقای بهره وری در تولید گندم با اولویت تغذیه در مرحله داشــت و در 
شــرایط تنش ویژه مدیران امور زراعت سازمان های جهاد کشاورزی به مدت دو 

روز به میزبانی این سازمان در استان فارس و در شهر شیراز برگزار شد.

طی 3ماهه سوم سال؛

ثبت تولد 1172 نوزاد در مرکز 
آموزشی درمانی حضرت زینب)س(

رئیس مرکز آموزشــی درمانی حضرت زینب)س(، از ثبت هزار و ۱7۲ تولد در 
سه ماهه سوم امسال در این بیمارستان خبر داد. به گزارش روابط عمومی مرکز 
آموزشــی درمانی حضرت زینب)س(، دکتر »فاطمه ســادات نجیب« با اشاره 
به اینکه یکی از سیاســت های اصلی دولت چهاردهم در حوزه ســامت توجه 
به جوانی جمعیت اســت و این مرکز تک تخصصــی به  عنوان یکی از متولیان 
این امر در شــیراز به شمار می رود، گفت: در سه ماهه سوم سال جاری، هزار و 
۱7۲ نوزاد در این بیمارســتان متولد شده اند. او ادامه داد: در این بازده زمانی، 
از مجموع زایمان های انجام شده در بیمارستان حضرت زینب)س( شیراز، ۳۴۰ 
مورد به روش طبیعی بوده اســت. رئیس بیمارستان حضرت زینب)س( اضافه 
کرد: همچنین از این تولدهای ثبت شــده 7۰ مورد دوقلوزایی، ۵ مورد ۳قلو و 
یک مورد چهارقلوزایی را شــامل می شــود. دکتر نجیب با اشاره به اینکه این 
بیمارستان یکی از مهم ترین بخش  های زنان و زایمان است و با دارا بودن انواع 
خدمات تخصصی و فوق تخصصی در راســتای ارتقای ارائه خدمات سامت به 
مــادران باردار و نوزادان فعالیت دارد، افزود: همــواره حفظ و ارتقای ایمنی و 
ســامت مادر و نوزاد و ترویج زایمان، مهم ترین شاخص  های اولویت  دار ما در 
ارائــه خدمات به مادران باردار بوده و اجرای مصوبات قانون حمایت از خانواده 
و جوانی جمعیت از اولویت های این بیمارستان محسوب می شود و تاش شده 
است با توانمندســازی کادر مامایی در راستای تکریم و رضایت مادران باردار، 
اقدامات و برنامه  های مهمی را به ســرانجام برســانیم. او همچنین به برگزاری 
کاس هــای آمادگی پیــش از زایمان برای مادران باردار اشــاره کرد و گفت: 
مجموعه بیمارســتان عاوه بر ارائه خدمات پرستاری و مامایی به مادران، در 
زمینه کاس های آموزشــی و برگزاری دوره های تخصصی ویژه مادران باردار 
نقش ویژه ای ایفا می  کند و عاوه بر حوزه درمانی، در حوزه آموزشی نیز فعالیت 

دارد.
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رهبر معظم انقاب اسامی ۴۶ سال محاسبات 
و سیاست های غلط آمریکا در قبال ملت ایران را 
استمرار همان خطای محاسباتی آمریکایی ها در 

تحلیل قیام تاریخی ۱۹ دی خواندند.
به گــزارش ایرنا، رهبر معظم انقاب اســامی 
صبح روز چهارشــنبه در ســالروز قیام ۱۹ دی 
۱۳۵۶ مردم قم، در دیدار هــزاران نفر از مردم 
این شــهر، با اشــاره به ضرورت درس آموزی از 
قیــام ۱۹ دی، تاش »بی وقفه، پرحجم و مؤثر« 
رسانه ها و فعالان مجازی برای »پاره کردن پرده 
توهم اقتدار دشــمن و مصونیت  بخشی به افکار 
عمومی« و تمرکــز کامل مســئولان بر منافع 
ملت و کشــور در هر تصمیــم و اقدام اقتصادی 
و فرهنگی را نیازهای جدی امروز برشــمردند و 
گفتند: همه باید با امیــد و تاش روزافزون، به 
حرکت ملی به ســمت تحقق اهداف اقتصادی و 

غیر اقتصادی ادامه دهیم.
حضرت آیت الله خامنــه ای، قیام ۱۹ دی مردم 
مؤمن و شــجاع قم را از قله های تاریخ کشور و 
همچون همه ایام الله، حاوی درس ها و عبرت های 
مختلف دانستند و گفتند: مهم ترین درس آن روز 
این است که نشان می دهد آمریکا، چه ایرانی را 

می پسندد و آرزو دارد.
رهبر معظــم انقاب با اشــاره به ســفر کارتر 
رئیس جمهــور وقــت آمریکا در دهــم دی ۵۶ 
بــه تهران و تعاریف دروغیــن او از محمدرضا و 
توصیف ایران پهلوی به »جزیره ثبات«، افزودند: 
ایرانِ ۵۶ که کارتر مطلوب آمریکا می دانست، از 
لحاظ سیاست خارجی تابع محض آمریکایی ها 
و تأمین کننــده منافع آن ها، از لحاظ سیاســت 
داخلی شاهد سرکوب شــدید همه جریان های 
مخالف و حتی متفاوت با رژیم، از لحاظ اقتصادی 
دارای درآمد هنگفت فروش نفت اما به شــدت 
طبقاتــی، از لحاظ علم و فناوری عقب مانده و از 
لحاظ فرهنگی کشــوری بود که فرهنگ فساد و 
بی حیایــی و ابتذال غربی هر روز در آن در حال 

گسترش بود.
حضرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: قیام ۱۹ 
دی، »ایرانِ مطلــوب آمریکایی ها« را از چنگال 
آن هــا بیرون آورد اما آمریکا همچنان در آرزوی 
آن ایران است که البته همان طور که کارتر این 
آرزو را به گور برد، دیگر آمریکایی ها هم به گور 
می برند. ایشــان دومین درس قیــام ۱۹ دی را 
آشــکار کردن خطای محاسباتی آمریکا و اثبات 

ناتوانی آن ها در درک واقعیات ایران دانستند.
رهبر معظم انقاب افزودند: کسانی که به ظواهر 
آمریکا دل می بندند و عظمت خدا و ملت ایران 
را از یاد می برند، به این نکته توجه کنند که فقط 
۹ روز پــس از تعریف و تمجید کارتر از »جزیره 
ثبات« آمریکایی ها، قیام قمی های پیشتاز نشان 
داد آمریکا چقدر در فهم مسائل ایران عقب مانده 
و غافل است. ایشــان پیروزی انقاب اسامی از 
دل »مهم ترین ســنگر اســتکبار« را به پرورش 
حضرت موسی)ع( در کاخ فرعون تشبیه کردند 
و افزودند: آمریکایی ها خــواب ماندند و انقاب 
عظیم اســام از دل قلعه مستحکم منافع آن ها 
جوشــید؛ همچنان که فرعون نیــز غافل بود که 
حضرت موسی در خانه او در حال رشد و پرورش 

است.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشــاره به استمرار 
خطاهای دســتگاه محاســباتی آمریکا در قبال 
ایران در ۴۶ ســال گذشته، افزودند: کسانی که 
مرعوب سیاســت های آمریکا هســتند، مرعوب 
نباشــند و به این نقطه ضعف اساسی و مستمر 

رژیم ایالات متحده، توجه کافی کنند.
رهبر معظم انقاب در تشریح برخی سیاست های 
غلط و بی نتیجه آمریــکا در قبال ملت ایران، به 
بحث تحریم اشــاره کردند و گفتنــد: آن ها در 
تحریم، به زانو درآوردن اقتصادی ایران را هدف 
گرفتنــد، اما ملــت ایران در تحریــم، در علم و 
فناوری بیشترین پیشرفت را کرد و جوانان آماده 
به کارش در عرصه های مختلف به میدان آمدند.

ایشــان افزودند: البته تحریم ضررهایی به کشور 
زد، اما نتوانســت اهداف آن ها را محقق کند که 
ان شاءالله ملت ایران روزی به حساب این ضررها 
هم خواهد رســید. حضــرت آیت الله خامنه ای 
پیروزی انقــاب را ایجاد تَــرَک در دیوار بتنی 
اســتکبار و متزلزل شــدن حصار غرب خواندند 
و افزودنــد: درس دیگر قیام ۱۹ دی این اســت 
که باید افکار عمومــی خود را در قبال تبلیغات 

دشمن مصونیت دهیم.
ایشــان هدف انتشــار مقاله ای موهن علیه امام 
خمینــی در یکی از روزنامه هــای دی ۱۳۵۶ را 
نتیجه توجه و استفاده آمریکایی ها و رژیم پهلوی 
از ابزارهای نرم افزاری دانســتند و گفتند: آن ها 
می خواستند »ذوالفقار زبانِ« امام خمینی را که 
از کنار مرقد مطهــر امیرمؤمنان)ع( به دل های 
مردم امید و گرما می داد، از بین ببرند؛ اما قمی ها 
با هوشــیاری و بی اعتمادی به تبلیغات آمریکا و 

پهلوی، آن حرکت را ناکام گذاشتند.
رهبر معظم انقاب با اشــاره به افزایش هزاران 
برابری استفاده آمریکایی ها از نرم افزار تبلیغ برای 
تثبیت نتایج اســتفاده از ســخت افزارها گفتند: 
در غزه ده هاهزار انســان را قتل عــام کردند اما 
نتوانستند مقاومت را با سخت افزار از بین ببرند. 
در لبنان نیز شخصی مانند سید حسن نصرالله 
و دیگر فرماندهان را شهید کردند، اما حزب الله 
از بیــن نرفت و نخواهد رفــت. حضرت آیت الله 
خامنه ای کار تبیینی و تبلیغی را شاخصی بسیار 
مهم خواندند و گفتند: دشــمن با دروغ پردازی، 
فاصله انداختن بین واقعیت با فکر و تصور مردم 
و روش های دیگر، در تاش برای تأثیرگذاری بر 
افکار عمومی اســت و امروز صداوسیما، وزارت 
تبلیغاتی-فرهنگی  ارشــاد، همه دســتگاه های 
و فعالان فضای مجازی بایــد پرده توهم اقتدار 

دشــمن را پاره کنند و افکار عمومی را در برابر 
دروغ ها، تهدیدات و تحریف های او مصون کنند.

رهبر معظم انقاب با اشاره به اینکه ذات استکبار 
تغییری با گذشته آن نکرده، گفتند: کسی خیال 
نکند آمریکا و رژیم صهیونیستیِ امروز با آن روز 
متفاوت اند؛ البتــه روش ها و ابزارهای آن ها هزار 
برابر متنوع تر و گســترده تر شــده است که در 
مقابل، ما هم باید هزار برابر هوشیارتر و بادقت تر 

عمل کنیم.
ایشــان ایمن ســازی افکار عمومــی را ضروری 
دانســتند و افزودند: کلید قضیه این اســت که 
حرف دشــمن را باور نکنیم. بدانیم آنچه دشمن 
در تبلیغات خود برای اثرگذاری بر افکار عمومی 
مطــرح می کنــد، فریبکارانه و دروغ اســت و 

بی درنگ آن را رد کنیم.
حضرت آیت الله خامنــه ای در بخش دیگری از 
سخنانشــان، ایران را قله ای راهبــردی در دنیا 
به دلیل برخورداری از موهبت هایی ارزشــمند 
همچــون امکانات طبیعــی و نیروی انســانی 
پیشــرفته تر از متوســط دنیا و قرار داشتن در 
موقعیت جغرافیایی خوب و جغرافیای سیاســی 
حساس برشمردند و افزودند: ایران از حدود ۸۰ 
سال قبل به مدت چند دهه متعلق به آمریکا بود 
اما انقاب اسامی کشور را از مشت آمریکا خارج 
کرد و به همین علت است که تلخکامی آن ها از 

انقاب، فراموششان نمی شود.
ایشان با اشــاره به سخنان برخی افراد مبنی بر 
اینکه چرا جمهوری اســامی با وجود ارتباط با 
کشورهای اروپایی و دایر بودن سفارت آن ها در 
ایران، حاضر به مذاکره و ارتباط با آمریکا نیست، 
گفتند: ایرانِ قبل از انقاب، تحت تملک آمریکا 
بود که انقاب اسامی باعث شد آن ثروت عظیم 
سیاســی و اقتصادی از قبضه آمریکایی ها خارج 
شود؛ بنابراین کینه آن ها از انقاب شتری است 

و این تفاوت زیادی با کشورهای اروپایی دارد.
رهبــر معظم انقــاب، ناکامی آمریــکا در پس 
گرفتن ایران با وجود هزینه های سنگین در ۴۶ 
ســال گذشــته را علت دیگر کینه آن ها از ملت 
ایــران و جمهوری اســامی خواندند و افزودند: 
آمریکا در این کشــور شکست خورده و درصدد 
جبران آن شکست است؛ بنابراین هرچه بتواند با 

مردم ایران دشمنی می کند.
حضرت آیت الله خامنه ای، یکی از خواسته های 
اســتکبار و در رأس آن دولــت آمریکا از همه 
کشــورها ازجمله از مسئولان جمهوری اسامی 
را رعایت کــردن منافع و ماحظــات آن ها در 
طراحی مســائل گوناگون خواندنــد و با تأکید 

بر اینکه تن دادن به ایــن توقع بیجای آمریکا، 
تهدید مردم سالاری و جمهوریت در کشور است، 
گفتند: مردم به مسئولان رأی داده اند که منافع 
آن ها را محقق کنند؛ نه منافع آمریکا را؛ بنابراین 
تصمیم گیران در مســائل اقتصادی مانند تورم، 
تولید و ارز و مســائل فرهنگی از جمله حجاب، 
در تصمیمات خود فقــط به منافع ملت ایران و 
جمهوری اسامی توجه کنند و به هیچ وجه منافع 
آمریکا و صهیونیســت ها را ماحظه نکنند؛ زیرا 
آن ها از بن دندان با ملت ما و جمهوری اسامی 

دشمن اند و آرزوی شان ویرانی ایران است.
رهبر معظم انقاب با ابراز خرســندی از مواضع 
صریح، قاطع و شجاعانه رئیس جمهور کشورمان 
علیه رژیم صهیونیستی و پشتیبانی های آمریکا 
از جنایات صهیونیست ها گفتند: این مواضع دل 
مردم را شــاد کرد. حضرت آیت الله خامنه ای با 
تأکید بر اهمیت زنده نگه داشــتن مسئله امید 
در مقابل فعالیت دشــمن بــرای مأیوس کردن 
جوانــان، گفتند: ما باید به هدایت و کمک الهی 
و بــه نیروی خدادادی ملت ها امیدوار باشــیم و 
مهم تریــن هدف همه فعالان حــوزه تبلیغات و 
صاحبان سخن باید زنده کردن امید در دل ها و 

پرهیز از بیان سخنان ناامیدکننده باشد.
ایشان پیام امام بزرگوار از نجف پس از حادثه ۱۹ 
دی و بشــارت پیروزی به ملت ایران را نمونه ای 
از توجه فراوان امام به اهمیت امید دانســتند و 
خاطرنشان کردند: چه کسی آن روز که امام نوید 
پیروزی نهضت را داد، باور داشــت انقاب پیروز 
می شــود و قدرتی بزرگ و خط شــکن همچون 
جمهوری اســامی در این منطقه از جهان سر 
بر خواهد آورد که جلوی بســیاری از تجاوزها و 
اهداف خباثت آلود غرب را بگیرد؟ و چه کســی 
باور می کرد که روزی فرا برسد که در کشورهای 
غربــی و حتی خود واشــنگتن پرچم آمریکا به 

آتش کشیده شود؟
رهبر معظم انقاب، افق مسائل اقتصادی کشور 
را نیــز در نگاه کارشناســان و افــراد مطلع از 
واقعیات، امیدوارکننده خواندند و افزودند: برخی 
افراد تحقق سیاســت  هایی مانند رشد اقتصادی 
هشــت درصد را ناممکن می دانند؛ در حالی که 
در نمایشــگاه فعالان اقتصادی که چندی قبل 
رئیس جمهور نیز از آن دیدن کرد، گفته و ثابت 
شد که تحقق رشد هشت درصد بدون احتیاج به 
خارج، امکان پذیر است و رئیس جمهور هم حرف 

آن فعالان و کارشناسان را تکرار کرد
ایشــان لازمه ثمر دادن امید را تاش و پشتکار 
دانســتند و افزودند: باید بــا امیدواری و تاش، 

لوازم پیشرفت کشور را تأمین کنیم.
حضرت آیت الله خامنه ای در پایان سخنانشــان 
با تأکید بر اینکه حوادث منطقه از جمله سوریه 
نباید موجب کمرنگ شــدن مســئله فلسطین 
شود، گفتند: مایه اصلی مقاومت، ایستادگی در 

مقابل حرکت خباثت آلود رژیم صهیونی است.
ایشــان با تأکید بر »زنده مانــدن و روز به روز 
قوی تر شدن مقاومت«، گفتند: ما از مقاومت در 
غزه، کرانه باختری، لبنان، یمن و در هر نقطه ای 
که مقابل رژیم صهیونیستی ایستادگی و مقاومت 

کند، حمایت می کنیم.

رهبر معظم انقلاب:

 رسانه ها توهم اقتدار آمریکا را بشکنند
حضرت آیت الله خامنه ای: مهم ترین وظیفه زنده نگه داشتن امید است

در ستایش شیراز
شــیراز بحــران هویــت نــدارد. در حالی که بســیاری از 
متروپلیس هــا در گزنــد آتش هویت قرار دارند، شــیراز با 
تکیه بر بارقه های تمدنی و فرازهای ارزشی سربلند ایستاده 
است. بقاع متبرکه بر جلگه فارس شمیم معنویت می تراوند 
و آرامگاه ادیبان پرآوازه محفلگاه عارفان زمانه و مشــتاقان 

دوران هستند.
به باغ های شــیراز که می رسیم، هویت شــیراز رنگ وبوی 
طبیعــت به خود می گیرد. درختان ســرفراز عزم آســمان 
دارند و انبوهی از آن ها توانســته اند عنــوان فاخر پایتخت 
محیط زیستی آسیا را برای ایران و شیراز به ارمغان بیاورند.

کمی آن ســوتر از شــیراز، با دروازه تمدن و شکوه یادگاران 
هخامنشــیان روبه رو هســتیم کــه نشــانه ای از آزادگی، 
هنرمندی و انســانیت مردمان این دیار است. مهم تر از همه 
این ها، شیراز مردمان بامروتی دارد که در بزنگاه های سخت 
و آسان به یاری یکدیگر می شتابند و شهرت آنان بر بلندای 

تاریخ ثبت شده است.
همه این داشــته های تمدنی ســبب شده اســت شیراز از 
شهرهای بی همتای جهان باشد؛ شهری که از بحران هویت 
فرسنگ ها فاصله دارد و خوبی هایش ریشه در تاریخ. اما در 
روزگار کنونی باغ های این شهر هفت هزارساله و جلگه سبز 

شیراز در مسیر زوال قرار دارند.
در دهه های اخیر نیمی از باغ های شــیراز از میان رفته اند و 
درختان باقی مانده در معرض تهدید سودجویان قرار دارند. 
آن هــا ناجوانمردانه باغ ها را از میان می برند و جرائم قانونی 
در عمل وجهه بازدارندگی خود را از دست داده اند. به همین 
دلیل باید با نگاهی نو قوانین و مجازات های تخریب باغ ها و 
درختان را موردپایش قرار داد تا خشکاندن ریه های شیراز از 

حوزه انتفاع خارج شود.
این امر نیازمند همکاری جامع دســتگاه مدیریت شهری و 
دستگاه قضایی است که البته مؤثرترین ضلع آن شهروندان 
فرهنگ مدار شیراز هستند که باید دغدغه بیشتری در حوزه 

صیانت از باغ ها داشته باشند.

سعیدرضا امیرآبادی 

amirabadi_shznvn@yahoo.com

سرمقاله

 محبوبه عزیز- گروه خبر- اصفهان
مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه در پنل تخصصی »چالش ها 
و فرصت های تأمین و توســعه انرژی در صنعت فولاد« گفت: 
بدون شــک اگر نیروگاه فولاد مبارکه امسال در مدار نبود، ما 
نمی توانستیم رتبه دهم تولید فولاد در جهان را همچنان حفظ 
کنیم و این در حالی اســت که افزایش ظرفیت ها را در دستور 

کار داشته ایم.
محمدیاسر طیب نیا مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه با بیان 
اینکه کشــور ایران در زمینه تولید فولاد، رتبه دهم جهان را 
دارد، اظهار کرد: بررســی آمار تولید فــولاد ایران در ۱۱ماهه 
سال ۲۰۲۴ بیانگر تولید ۲۸میلیون تن فولاد است و علی رغم 
افزایش ظرفیت، این آمار نسبت به سال گذشته ثابت مانده و 

و البته کاهشی هم نداشته است.
وی با اشاره به ناترازی های برق و گاز در کشور و به دنبال آن 
اعمال محدودیت ها برای صنایع و به ویژه صنایع فولادی ابراز 
کرد: این ناترازی ها از چهار ســال گذشــته وجود داشته و هر 
ســال رو به افزایش است و از این رو ثابت ماندن میزان تولید 
فولاد، مرهون اتفاقات هوشــمندانه ای است که توسط فعالان 

صنعت فولاد اتفاق افتاده است.
مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه با بیــان اینکه چالش ها در 
صنعت فولاد تنها منحصر به ناترازی برق و گاز نیســت، ادامه 
داد: ما در صنعت فولاد چالش مواد اولیه، عدم توازن، مشکات 
حمل و نقل را داریم. همچنین با بحران آب روبه رو هستیم، اما 
سال های اخیر ناترازی انرژی گاز و برق بر دیگر بحران ها پیشی 

گرفته و به عنوان گلوگاه اصلی شناخته می شود.
وی بــا بیان اینکه فولاد مبارکه برای حل ناترازی آب اقدام به 
خرید پساب شهرهای اطراف کرده و در حال حاضر ۵۰ درصد 
از نیاز آبی این شــرکت توسط تصفیه پساب خریداری شده از 
شهرهای اطراف تأمین می شــود، اضافه کرد: این شرکت در 
پروژه انتقال آب دریای عمان به اســتان اصفهان که تا پایان 
ســال 7۰میلیون لیترمکعب آب را برای صنایع استان تأمین 
می کند، نقش بسزایی داشته و با تحقق این پروژه به جز بحث 
آب شرب فولاد مبارکه، این شرکت از آب خام بی نیاز خواهد 

شد. 
کاهش مصــرف آب برای تولید هر تــن فولاد در فولاد 

مبارکه
وی تصریــح کرد: از ســویی نیز فولاد مبارکه با پیاده ســازی 
فرایندهــای مختلف میزان مصرف آب بــرای هر تن فولاد را 
کاهــش داده و در حــال حاضر برای تولید هــر تن فولاد در 
فولاد مبارکــه ۲.۲ مترمکعب آب مصرف می شــود. طیب نیا 

اجــرای پروژه های این چنین را بــرکات وجود صنایعی مانند 
فــولاد مبارکه دانســت و گفت: این تأثیرگذاری مســتقیم و 
غیرقابل انکار فولاد مبارکه در تأمین ۶ درصد GDP کشــور و 

همچنین زیرساخت های دیگر صنایع کشور است.
وی با بیــان اینکه فولاد مبارکه به منظــور تأمین مواد اولیه 
نیز طی سه سال اخیر ســرمایه گذاری های مناسبی در حوزه 
فعال سازی معادن جدید داشته است، گفت: از این معادن در 
حال حاضر نزدیک به ۳میلیون تن سنگ آهن استخراج شده 
اســت؛ همچنین فولاد مبارکه نسبت به خرید شرکت صنایع 
معدنی کانی ســازان کیمیا )اپُال( برای تأمین مواد اولیه خود 
اقدام کرده که اتفاقی بزرگ برای پایداری صنعت فولاد تلقی 

می شود.
مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه با بیان اینکه به منظور رفع 
ناترازی برق نیز شرکت فولاد مبارکه به عنوان شرکتی پیشرو 
نســبت به راه اندازی نیروگاه ۹۱۴ مگاواتی ســیکل ترکیبی 
کاس F اقــدام کرده افزود: حدود ۶۰۰ مــگاوات از نیروگاه 
ســیکل ترکیبی فولاد مبارکه از سال گذشــته در مدار قرار 
گرفته اســت و بدون شک اگر نیروگاه فولاد مبارکه امسال در 
مدار نبود، ما نمی توانستیم رتبه دهم تولید جهان را همچنان 

حفظ کنیم و این در حالی اســت که افزایش ظرفیت ها را در 
دستور کار داشته ایم.

طیب نیا همچنین با اشــاره به راه اندازی نیروگاه ۶۰۰مگاواتی 
خورشــیدی فولاد مبارکه افزود: تاکنــون ۴۰ مگاوات از این 
نیروگاه وارد مدار شــده و ماهانه ۲۰ مگاوات وارد مدار خواهد 
شــد و امیدواریم به مرور تا پایان سال آینده همه نیروگاه به 

بهره برداری برسد.
وی گفــت: در حــوزه نیروگاه بــادی نیز راه انــدازی نیروگاه 
۲۰۰مگاواتی را در سنگان در دستور کار قرار داده ایم که طرح 

مطالعاتی آن رو به پایان است.
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در خصوص برنامه این شرکت 
بــرای رفع ناترازی گاز نیز اضافه کرد: برای حل این ناترازی از 
سه سال گذشته تاکنون اقداماتی را انجام داده ایم و مطالعات 
انجام شــده و میدان گازی هم معرفی شده است. لذا توافقات 
نهایی با وزارت نفت انجام شده و قرارداد ما آماده امضاست. در 
صورت تحقق این امر گروه فولاد مبارکه می تواند نیاز خود را 

به سوخت گاز تأمین کند.
وی در خصــوص فعالیــت شــرکت فولاد مبارکــه در حوزه 
دانش بنیان ها و بومی سازی قطعات، تجهیزات و مواد مصرفی 

گفت: ما در فولاد مبارکه به ۹۰ درصد بومی سازی رسیده ایم؛ 
همچنین برای تولید الکترود گرافیتی نیز شرکت نوین الکترود 

اردکان در سال جاری وارد مدار خواهد شد.
بایــد سیاســت های اقتصــادی و صنعتــی دولــت برای 

سرمایه گذاران حوزه انرژی قابل پیش بینی باشد
طیب نیا در ادامه به گزارش درج شده در روزنامه آسوشیتدپرس 
استناد کرد و افزود: می دانیم که حرکت به سمت صنعت سبز 
در اروپا رویکردی جدی اســت و سیاست گذاری ها و مشوق ها 
در این زمینه اعام شده اســت. در سال ۲۰۲۴ در انگلستان 
مشــوق هایی برای شــرکت های فولادی که تولید خود را به 
کوره های قوس الکتریکی تبدیل می کنند، در نظر گرفته شده 
است و این در حالی است که در کشورمان و در فولاد مبارکه 
این کوره ها فعال است. وی با بیان اینکه در انگلستان با توجه 
به سیاســت اســتفاده از کوره های قوس الکتریکی در صنایع 
فولادی هزینه برق ۵۰ درصد کاهش یافته تا این شــرکت ها 
بتوانند به ســمت صنعت ســبز حرکت کنند، افزود: در این 
راســتا می توان نتیجه گیری کرد که اگر امروز با ناترازی هایی 
به ویژه در صنعت برق روبه رو هستیم، باید جهت گیری کشور 
در راستای تأمین این ناترازی ها مشخص شود. طیب نیا ادامه 
داد: فعــاً دولت امکان حل کامل ناترازی هــا را ندارد؛ از این 
رو جهت گیری در راســتای خودتأمینی به سمت خود صنایع 
اســت. در این شرایط باید سیاســت های اقتصادی و صنعتی 
دولت برای سال های آینده برای سرمایه گذاران قابل پیش بینی 
باشــد. وی گفت: صنایع باید بدانند که سیاســت دولت برای 
تأمین گاز آن ها تا ســال ۱۴۱۰ چیست و برای قیمت انرژی 
 چه برنامــه ای دارد، تا بتوانند ســرمایه گذاری و جهت گیری 

کنند.
مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه با بیان اینکه مطالبه ای که 
ما می توانیم از دولت و وزارت صنعت معدن و تجارت داشــته 
باشــیم، این است که در قبال سرمایه گذاری های انجام شده از 
سوی صنایع در راستای خودتأمینی انرژی برق، در زمان های 
محدودیت برق، صنایعی که ســرمایه گذاری کرده اند باید برق 
آن ها تأمین شــود، ادامه داد: هرچند فــولاد مبارکه نیروگاه 
۹۱۴مگاواتی سیکل ترکیبی و نیروگاه خورشیدی را وارد مدار 
کرده، اما همچنان با محدودیت انرژی روبه روست و باید توجه 
داشت که در حال حاضر ۵۰ درصد برق و حدود 7۰ درصد گاز 

مصرفی فولاد مبارکه تأمین نمی شود.
وی افزود: اگر قصد سرمایه گذاری در راه اندازی میدان گازی را 
داریم، باید مشــخص شود که در دوران محدودیت، دولت چه 

رفتاری خواهد داشت. 

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه:

اگر فولاد مبارکه نبود، جایگاه دهم 
ایران در جهان حفظ نمی شد

جریمه ۲۰۰میلیون تومانی
برای قاچاقچی سیگار

قاچاقچی ۱۰۰هزار نخ ســیگار در تعزیرات حکومتی شهرســتان 
فیروزآبــاد بــه پرداخت جزای نقــدی محکوم شــد. به گزارش 
خبرگزاری صدا و سیما مرکز فارس، غامرضا سالاری گفت: شعبه 
اول بدوی تعزیرات حکومتی شهرستان فیروزآباد به پرونده تخلف 
راننده خودرو با موضوع حمل ۱۰۰هزار نخ سیگار قاچاق به ارزش 
یک میلیارد و ۱۵۱میلیون ریال رســیدگی کرد. مدیرکل تعزیرات 
حکومتی فارس افزود: شــعبه رسیدگی کننده با توجه به اظهارات 
راننده خودرو و کارشناسی های انجام شده، تخلف قاچاق را محرز و 
عاوه بر ضبط کالا، متخلف را به پرداخت ۲میلیارد و ۳۰۳میلیون 
ریال جزای نقدی محکوم کرد. ســالاری گفــت: مأموران نیروی 
انتظامی شهرســتان فیروزآباد این تخلف را کشف و گزارش آن را 

برای رسیدگی به تعزیرات حکومتی ارسال کردند.


